



146TH IPU ASSEMBLY
المنامة، البحرين
MANAMA, BAHRAIN
11-15 MARCH 2023 - ٢٠٢٣ مارس 11-15

الجمعية العامة الـ 146 للاتحاد البرلماني الدولي



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

المنامة (11 - 15 آذار/مارس 2023)

FYP/146/A.1.rev

07 آذار/مارس 2023

منتدى البرلمانيين الشباب

جدول الأعمال المؤقت

الأحد، 12 آذار/مارس 2023، من الساعة 14:00 إلى 16:00، ومن الساعة 17:00 إلى 17:15

الجلسة الأولى (16:00 - 14:00)

1. إقرار جدول الأعمال

2. الكلمات الافتتاحية

3. التحديثات بشأن مشاركة الشباب

سيقيم المنتدى التطورات الأخيرة في مشاركة الشباب العالمية والوطنية في البرلمان. سينظر البرلمانيون الشباب في النجاحات، والتحديات الحالية، ويتوصلون إلى نتائج، ويقدمون توصيات.

4. المساهمة في عمل الجمعية العامة الـ 146

تماشياً مع هدف المنتدى المتمثل في تسليط الضوء على منظور الشباب في عمل الجمعية العامة وقراراتها، سيتبادل أعضاء المنتدى وجهات النظر من منظور شبابي حول:

• موضوع المناقشة العامة للجمعية العامة الـ 146، بعنوان **تعزيز التعايش السلمي والمجتمعات الشاملة**

للجميع: مكافحة التعصب

• مشروع القرارين اللذين سيحري النظر فيهما في الجمعية العامة الـ 146، بعنوان **الهجمات والجرائم الإلكترونية**:

المخاطر الجديدة على الأمن العالمي من اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين، والجهود البرلمانية المبذولة

لتحقيق رصيد كربون سلمي في الغابات من اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة.



5. انتخابات مجلس إدارة منتدى البرلمانين الشباب

سينتخب المنتدى مجلسه عملاً بالمادة 5 الفقرة 3 من لائحة المنتدى وأساليب عمله، التي تنص على ما يلي: يتألف المجلس من ممثلين اثنين رجل، وامرأة، عن كل من، المجموعات الجيوسياسية. وستنتهي مدة عضوية أعضاء المجلس المنتخبين حديثاً خلال الدورة السنوية الأولى لمنتدى البرلمانين الشباب في العام 2025.

ويجب على المجموعات الجيوسياسية تقديم ترشيحات خطية إلى الأمانة العامة للاتحاد البرلماني الدولي بحلول الساعة 18:00، يوم السبت 11 آذار/مارس 2023.

يجتمع أعضاء المجلس المنتخب حديثاً في جلسة مغلقة، من الساعة 16:15 إلى الساعة 17:00 لانتخاب رئيس وفقاً للمادة 5 القاعدة 6 من لائحة المنتدى وأساليب عمله التي تنص على ما يلي: رئيس المجلس يكون عضواً في المجلس. ويتم انتخابه/انتخابها من قبل أعضاء المجلس، والمادة 5 القاعدة 7 من لائحة المنتدى وأساليب عمله التي تنص على ما يلي: يُنتخب الرئيس مرة كل عامين. لا يمكن للرئيس نفسه أن يشغل المنصب لولايتين متتاليتين. ويُعدّ التناوب الجندري، والجيوسياسي إجبارياً، عند كل انتخاب للرئيس.

وكان أول رئيس للمجلس هو سعادة السيد فيصل عبدالله الطنجي من دولة الإمارات العربية المتحدة (المجموعة العربية)؛ وأنهى سعادة السيد سعيد الرميثي (دولة الإمارات العربية المتحدة) فترة ولاية سعادة السيد فيصل عبدالله الطنجي، إذ إنه خسر منصبه البرلماني. إن الرئيسة الثانية للمجلس هي السيدة مورين أوسورو من أوغندا (المجموعة الإفريقية). وكان الرئيس الثالث للمجلس هو السيد ملفين بوبا من سورينام (مجموعة دول أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي). وكانت الرئيسة الرابعة للمجلس هي سعادة السيدة سحر البزّار من جمهورية مصر العربية (المجموعة العربية).

الجلسة الثانية (17:00 – 17:15)

6. التعريف عن الرئيس الجديد لمجلس البرلمانين الشباب

سيتم التعريف عن رئيس المجلس المنتخب حديثاً في المنتدى. وسيدعى المنتدى إلى الترحيب بالرئيس الجديد.



7. الأعمال التحضيرية للجمعية العامة الـ147 (تشرين الأول/أكتوبر 2023)

وفقاً للممارسة المتبعة، سيقوم المنتدى بالأعمال التحضيرية للجمعية العامة الـ147 من خلال مناقشة القرار من منظور جندري، الذي من المقرر أن تعتمد اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان، بعنوان الاتجار بالأيتام: دور البرلمانات في الحد من الأضرار. ستتم دعوة أعضاء المنتدى إلى الموافقة على تعيين مقرر، يرشحه مجلس إدارة منتدى البرلمانين الشباب لتقديم تقرير استعراض عام للشباب بشأن هذا الموضوع إلى اللجنة الدائمة.

8. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



146TH IPU ASSEMBLY
المنامة، البحرين
MANAMA, BAHRAIN
11-15 MARCH 2023 - ١٥-١١ مارس ٢٠٢٣

146th IPU Assembly

Manama (11–15 March 2023)

FYP/146/A.1 rev
7 March 2023

Forum of Young Parliamentarians

Provisional Agenda

Sunday, 12 March 2023, 14:00 – 16:00 and 17:00 – 17:15

First sitting (14:00 – 16:00)

1. Adoption of the agenda

2. Opening remarks

3. Updates on youth participation

The Forum will take stock of recent developments in global and national youth participation in parliament. The young parliamentarians will reflect on successes and current challenges, draw conclusions, and make recommendations.

4. Contribution to the work of the 146th Assembly

In line with the objective of the Forum to mainstream youth perspectives in the work and decisions of the Assembly, members of the Forum will exchange views from a youth perspective on:

- the theme of the General Debate of the 146th Assembly, entitled *Promoting peaceful coexistence and inclusive societies: Fighting intolerance*;
- the draft resolutions under consideration at the 146th Assembly, entitled *Cyberattacks and cybercrimes: The new risks to global security*, by the Standing Committee on Peace and International Security; and *Parliamentary efforts in achieving negative carbon balances of forests*, by the Standing Committee on Sustainable Development.

5. Elections to the Board of the Forum of Young Parliamentarians

The Forum will elect its Board pursuant to Rule 5.3 of the Rules and Working Modalities of the Forum, which stipulates that: *The Board shall be composed of two representatives from each of the IPU geopolitical groups, a man and a woman.*

The terms of office of the newly elected Board members will end during the first annual session of the Forum of Young Parliamentarians in 2025.

The geopolitical groups should submit written candidatures to the IPU Secretariat by 18:00 on Saturday, 11 March 2023.

E

#IPU146

The members of the newly elected Board will meet in camera from 16:15 to 17:00 to elect a President as per Rule 5.6 of the Rules and Working Modalities of the Forum which stipulates that: *The Board shall be presided over by a President, who shall be a member of the Board. He/she shall be elected by the members of the Board and Rule 5.7 of the Rules and Working Modalities of the Forum which stipulates that: A President shall be elected every two years. The same president cannot hold office for two consecutive terms. Gender and geopolitical rotation are mandatory at each election of the president.*

The first President of the Board was Mr. Faisal Al Tenajji from the United Arab Emirates (Arab Group); Mr. Saeed Al Remaithi (United Arab Emirates) ended that term of office after Mr. Al Tenajji lost his parliamentary seat. The second President of the Board was Ms. Mourine Osoru from Uganda (African Group). The third President of the Board was Mr. Melvin Bouva from Suriname (GRULAC). The fourth President of the Board was Ms. Sahar Albazar from Egypt (Arab Group).

Second sitting (17:00 – 17:15)

6. Presentation of the new President of the Board of Young Parliamentarians

The newly elected President of the Board will be introduced to the Forum. The Forum will be invited to welcome the new President.

7. Preparations for the 147th Assembly (October 2023)

As per usual practice, the Forum will prepare for the 147th Assembly by discussing from a youth perspective the resolution due to be adopted by the Standing Committee on Democracy and Human Rights, entitled *Orphanage trafficking: The role of parliamentarians in reducing harm*. The members of the Forum will be invited to approve the appointment of a Rapporteur nominated by the Board of the Forum of Young Parliamentarians to provide a youth overview report on this subject to the Standing Committee.

8. Any other business